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This book challenges the conventional wisdom that natural resource wealth promotes
autocracy. Oil and other forms of mineral wealth can promote both authoritarianism
and democracy, the book argues, but they do so through different mechanisms; an
understanding of these different mechanisms can help elucidate when either the
authoritarian or democratic effects of resource wealth will be relatively strong.
Exploiting game-theoretic tools and statistical modeling as well as detailed country
case studies and drawing on fieldwork in Latin America and Africa, this book builds and
tests a theory that explains political variation across resource-rich states. It will be read
by scholars studying the political effects of natural resource wealth in many regions, as
well as by those interested in the emergence and persistence of democratic regimes.
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评论

极好的comparative politics的作品，博弈论证明的一段一如既往地没看懂

-----------------------------
也算是一本名作了。讨论的经验问题是，在自然资源丰富的国家，在什么条件下有利于
（催生和稳定）民主制度。理论机制首先没有回避自然资源的种类，并且将研究重点放
在地理集中、进入门槛高的自然资源种类，如石油。在下述条件下自然资源有利于民主
。（1）自然资源租金占GDP的总比例较低；则精英为控制国家机器进行镇压的意愿将
会降低。（2）其他产业（农业、制造业、服务业）的不平等程度较高；则民主制下自
然资源租金的再分配会缓和阶级冲突。而且这种来自租金的再分配也不会太有损于精英
的利益。正面案例主要来自拉美和非洲的博茨瓦纳；负面案例为海湾国家和非洲。不过
总感觉作者是根据拉美的国家性质/特点反推出自然资源促进民主的条件，然后还有点
啰嗦。
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